

個人簡歷

(雙認證仲裁庭秘書名冊)

姓名：葉偉鋒 Ray WF Yip

機構：金葉大律師事務所 Gilt Chambers

郵箱：ray.yip@giltchambers.com

個人簡介：

葉偉鋒 (Ray W.F. Yip) 為香港高等法院執業大律師，英國特許仲裁師公會會員，亞洲國際法學會會員，香港金葉大律師事務所成員。

Ray 本科畢業於香港中文大學崇基學院，修業期間獲選派往美國華盛頓大學進修，並獲香港中文大學頒授社會科學士學位；他進而在英國利茲大學取得法學士學位，並在香港城市大學完成比較法學碩士學位，其後在香港大學取得法學專業證書。

Ray 早年曾在香港政府機構任職，當中包括香港金融管理局等監管機構，主要參與監察合規審查與市場違規的調查執法行動。此外，他亦熱心於中國內地的司法改革進程，曾與一些中外法律學者共同編著比較法學論著叢書，多年來也參與了多項中國內地法院司法改革先導項目的工作，近年亦應邀緊密協助粵港澳大灣區法律規則對接的專業顧問事務。

Ray 的執業範疇主要為民商事法律以及部分刑事與公法事務，對粵港澳大灣區跨境民商事法律實務有實質經驗，對國際商事仲裁和國際私法也有基礎研究。



GILT CHAMBERS

金葉大律師事務所

Biography

(List of Dual Qualified Tribunal Secretaries)

Name: Ray WF Yip 葉偉鋒

Institution: Gilt Chambers 金葉大律師事務所

Email: ray.yip@giltchambers.com

Biography

Ray is a barrister of the High Court of Hong Kong, member of the Chartered Institute of Arbitrators, member of the Asian Academy of International Law and a sitting member of Gilt Chambers.

Prior to joining the Bar, Ray had worked in governmental regulators including the Hong Kong Monetary Authority, mainly assisting in compliance actions and law enforcement operations on market misconduct and general regulatory investigations etc. He had also spent considerable time in the Greater Bay Area for corporate development and had substantial experiences in collaboration with PRC central and local regulators on compliance matters.

Ray is enthusiastic about the judicial reform process of China and he had collaborated with some foreign and Chinese scholars and contributed to the publication of academic reference in comparative jurisprudence. He has also been invited by PRC local judiciary to take part in multiple judicial reform pilot schemes as an trial juror and external consultant.

Ray has developed substantive knowledge in the areas of finance, companies, market misconduct, chancery and international private law etc, especially with cases involving the GBA cross-border commercial issues.



GILT CHAMBERS

金葉大律師事務所
